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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE GOVERN DEL 

CONSORCI DE FORMACIÓ PROFESSIONAL D’AUTOMOCIÓ  

Identificació  

Núm. 1/2020 

Caràcter : ordinari  

Data : 20 d’octubre de 2020 

Horari : 10:05 a 11:20 hores   

Reunió virtual via Teams 

 

Assistents : 

En representació de l’Administració de la Generalitat :  

Sr. Fabian Mohedano i Morales, President del Consell de Govern (Departament d’Educació)  

Sr. Pau Villòria i Sistach , viceconseller per al Desplegament de l'Autogovern (Departament de 

Presidència)  

Sra. Maria Matilde Villarroya Martínez, Directora General d’Indústria (Departament 

d’Empresa i Coneixement) 

Sr. Joan Lluis Espinós Espinós, Director General de Formació Professional Inicial i 

Ensenyaments de Règim Especial (Departament d’Educació).  

Sra. Ariadna Rectoret i Jordi, directora del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya 

(Departament de Treball, Afers Socials i Famílies).  

En representació de l’Ajuntament de Martorell :  

Sr. Xavier Fonollosa Comas, Alcalde de l’Ajuntament de Martorell 

En representació del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya : 

Sr. Josep Maria Vall Máñez, President del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya  

Sr. Juan Ramón Rodríguez González, President de la comissió logística del Clúster de la 

Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

Sr. Toni García Coma, Tresorer del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

(Director General de DOGA SA)   
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Sr. Lluís Cano Guardia, membre de la Junta directiva del Clúster de la Indústria de l’Automoció 

de Catalunya (Director de Recursos Humans Grupo Ficosa) 

Sr. German Pérez Felices, Manager de gestió de talent i responsable de formació de NISSAN 

MOTOR IBÉRICA, SA 

Assistents amb veu i sense vot : 

Sra. M. Teresa Casanovas i Archs, Directora Gerent del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció. 

Sr. Robert Ramos Sempere, Secretari del Consell de Govern del Consorci de Formació 

Professional d’Automoció. 

 

Excusen la seva assistència: 

Sr. Joaquim Ferrer i Tamayo, Secretari d’Empresa i Competitivitat (Departament d’Empresa i 

Coneixement) Delega el vot en la Sra. Villarroya 

Sr. Josep Ginesta i Vicente, Secretari General  (Departament de Treball, Afers Socials i 

Famílies). Delega el vot en la Sra. Rectoret. 

Sra. Gemma Fernández-Nespral, membre de la junta directiva del CIAC (NISSAN MOTOR 

IBÉRICA, SA) Delega assistència en el Sr. Pérez. 

 

Ordre del dia :  

1. Aprovació de l’acta anterior  

2. Tancament de comptes de l’exercici 2019  

3. Ratificació del pressupost 2020 

4. Afectació de romanents del Consorci. 

5. Precs i preguntes. 
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Desenvolupament de la reunió :  

S’obre la reunió  del Consell de Govern del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció a les 10:05 hores amb la benvinguda del President del Consorci, 

Sr. Mohedano.  

El Secretari informa al Consell de Govern dels membres que han excusat 

assistència i la delegació de vot. 

El Sr. Mohedano Comenta que la reunió s’havia d’haver celebrat amb 

anterioritat però degut a que s’han hagut de refer els comptes, la reunió no 

s’ha pogut celebrar fins a la data actual. Informa que en l’ordre del dia figuren 

tan sols punts preceptius.  

1. Es passa al primer punt de l’ordre del dia, el Sr. Mohedano, pregunta si algú vol 

fer alguna esmena en el acta de la reunió del 27 de juny de 2019, si no és així es 

sotmet a votació.  

Finalment s’aprova per unanimitat l’Acta 1/2019 de la sessió ordinària del 

Consell de Govern del 27 de juny de 2019. 

2. Es passa al segon punt de l’ordre del dia. El Sr. Mohedano cedeix la paraula a la 

Directora del Consorci. 

La Sr. Casanovas comenta el tancament dels comptes corresponents a l’any 

2019. Es tracta d’un exercici acabat i per tant el tancament inicialment es va 

formular el 25 de març de 2020, per la directora, d’acord amb la competència 

atribuïda en els estatuts, però degut a la pandèmia, i dins del termini establert 

per normativa amb caràcter previ COVID19, han estat refets durant el mes 

d’octubre de 2020, atenent la recomanació efectuada per la Intervenció 

General durant les tasques de revisió, per tal d’incorporar a la memòria 

referències sobre els  efectes de la Pandèmia. El termini màxim per a 

l’aprovació dels comptes fixat per la Generalitat de Catalunya és el 30 d’octubre 

de 2020. Per tant s’han formulat, refet i tancat dins del termini previst per la 

normativa vigent.  

Els comptes de l’exercici 2019, a l’igual que els del 2018 han estat preparats 

atenent al que preveu el Nou Pla General de Comptabilitat aprovat per la 

Generalitat de Catalunya, i que és el marc d’informació comptable que li és 

d’aplicació. 
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Per primer any tota la gestió comptable s’ha fet a través de l’aplicació Pangea, 

ja que el Consorci va ser una de les entitats escollides per la fase de proves de 

l’aplicació. 

Pel que fa al tancament de comptes també dir que s’ha realitzat sobre les 

transferències efectivament rebudes, atès que al comptar amb pròrroga 

pressupostària, el pressupost original del Consorci era de 326 milers d’euros, 

però d’acord amb l’Ordre VEH/159/2018 el pressupost prorrogat del Consorci 

s’ha ajustat per import de 44.149,85 euros quedant finalment en 282.402,53 

euros.  

La Directora destaca alguns dels aspectes més rellevants de l’exercici 

pressupostari 2019, entre els quals inclou que el resultat pressupostari ha estat 

positiu per un valor de 69,94 milers d’euros. Pel que fa als ingressos 

pressupostaris, procedents íntegrament de la transferència de la Generalitat, a 

través del Departament d’Empresa i Coneixement, el seu grau d’execució ha 

estat del 100% i no s’ha produït cap retard en el seu cobrament. 

En relació a les despeses pressupostàries, el seu grau d’execució ha estat del 

85%, causada per la no contractació del responsable de gestió, lloc de treball 

previst des del inici del Consorci però que degut a diverses causes encara no 

s’ha pogut procedir a la seva contractació. Amb aquesta no contractació s’ha 

aconseguit donar compliment a l’Ordre VEH/165/2019 de contenció de la 

despesa en un 6%. Tanmateix aquesta disminució no es va dur a terme 

finalment i se’ns va transferir la totalitat del pressupost per a l’any 2019. 

Un dels elements a destacar és que en l’exercici 2019 s’han acumulat 

romanents de tresoreria acumulats dels exercicis anteriors, des de 2016 a 2019; 

concretament la suma d’aquests romanents és de 157.664 euros. 

Fins que el total de romanents no ha superat els 100.000 euros la Intervenció 

General no ha procedit a demanar al Consorci sobre l’afectació d’aquests 

romanents. La proposta que es vol presentar al Consell de Govern serà 

exposada per la Directora quan es tracti el punt 4 de l’ordre del dia. 

Els motius pels quals s’han produït aquests romanents han estat diversos, en 

els exercicis 2016 i 2017 el fet de comptar només amb la contractació de la 

directora com personal únic del Consorci en va ser la causa principal. L’any 

2018 amb la incorporació del Secretari aquests romanents es van reduir 

considerablement i l’any 2019 han estat més elevats. 
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Pel que fa a la memòria sobre els efectes de la COVID-19 sobre l’activitat del 

Consorci, la Directora comenta que no s’ha produït una afectació significativa. 

S’ha continuat amb activitat, mitjançant teletreball, realitzant les tasques 

administratives amb tota normalitat i fins i tot s’ha augmentat el nombre de 

reunions atesa la possibilitat de realitzar-les de manera virtual. Els Ingressos 

per transferències s’han rebut sense cap demora. Així mateix pel que fa a la 

reducció de les despeses atenent al pla de reactivació de la Generalitat,  

reiterar que s’havia renunciat a la contractació del lloc de treball tècnic el que 

suposava una reducció de 39.051,66 euros sobre el pressupost inicial del 

Consorci. 

La Directora indica que ha comentat en grans trets el més destacable dels 

comptes anuals i que tots els membres disposen de la documentació. Demana 

l’aprovació del Consell de Govern per a realitzar el tancament definitiu. 

El Sr. Mohedano demana si algú té alguna pregunta sobre aquest punt.  

El tancament de comptes s’aprova per unanimitat. 

3. El Sr. Mohedano passa al tercer punt de l’ordre del dia sobre la presentació i 

ratificació del pressupost per a l’any 2020. Passa la paraula a la Directora per a 

que informi sobre aquest punt 

La Sra. Casanovas informa que la Direcció General de Pressupostos va 

començar a demanar informació del projecte de pressupost 2020, el mes 

d’octubre de l’any 2019.  

En relació al pressupost per a l’any 2020 i com a conseqüència de la publicació 

de l’Ordre VEH/159/2018, de 3 d'octubre, abans esmentada, es va ajustar el 

pressupost del Consorci l’any 2019 en 282.747,63 mil euros en lloc dels 326 mil 

originàriament consignats l’any 2017. Per a la confecció del pressupost de 2020 

ja s’ha partit d’aquesta quantitat incrementant-la sobre un 2% corresponent a 

l’augment salarial per a l’any 2020. 

En la convocatòria enviada tenen el detall del pressupost del Consorci per a 

l’any 2020. 

Sobre les activitats finançades amb aquest pressupost, a part de les 

corresponents a la gestió comptable, laboral, de gestió ordinària i de prevenció 

de riscos, la directora destaca breument les següents activitats dutes a terme:  
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En primer lloc el servei de generació de continguts i pla de posicionament de la 

pàgina web del Consorci com a font d’informació i publicitat de tot allò més 

rellevant sobre la indústria de la mobilitat i l’automoció. 

Respecte al projecte de matriceria, les tutories dels alumnes en relació a la 

segona fase d’estada en les empreses. Que ha estat molt necessària degut a 

l’impacte que ha tingut sobre les empreses del sector la COVID19. Així mateix 

s’ha produït l’edició d’un vídeo reduït sobre el projecte per fer-ne difusió atès 

els condicionants de la pandèmia i finament la realització de la gravació d’una 

sessió en videoconferència sobre el tancament del projecte. 

S’ha elaborat una guia sobre la resiliència, amb l’objectiu que les empreses del 

sector de l’automoció disposin d’una eina per preparar les seves estructures i 

processos davant fets inesperats que puguin generar disrupció al seu negoci, 

disposant d’un model metodològic que els permeti fer aquesta adaptació. 

L’estudi s’ha realitzat amb la col·laboració del Clúster de la Indústria de 

l’Automoció (CIAC) 

Així mateix s’ha editat en format imprès l’estudi Competències professionals 

per al sector de la logística en un entorn d’Indústria 4.0 elaborat l’any passat. 

Recordar també que l’any passat es va editar en la col·lecció “Papers de 

l’Observatori de la Indústria” l’estudi sobre competències i necessitats 

formatives del sector de l’automoció a Catalunya. En aquest sentit i de cara a la 

presentació pública de l’estudi, atesa la situació de pandèmia, la Directora 

demana la col·laboració de la Directora General d’Indústria i del CIAC per poder 

dur a terme aquesta presentació.  

La Directora informa també sobre les activitats que degut a la situació de la 

pandèmia el Consorci no ha pogut dur a terme, en aquest sentit destaca: 

La Contractació del/ de la tècnic/a, ja que degut a la situació actual no es podia 

atendre i preparar a la persona de manera acurada. 

Així mateix no s’han pogut celebrar les jornades de presentació de l’estudi 

sobre competències i necessitats formatives del sector de l’automoció a 

Catalunya ni les de la presentació de l’estudi de competències professionals per 

al sector de la logística en un entorn d’Indústria 4.0. En aquestes cal afegir les 

jornades sobre dóna i indústria, que en col·laboració amb els agents socials, 

s’havia previst celebrar enguany. 

La Directora exposa que degut a que no s’han realitzat aquestes activitats, 

proposa al Consell de Govern reprendre una altra activitat que havia estat 
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proposada al Consorci durant l’any 2020, i davant la qual s’havia expressat la no 

participació de l’entitat per manca de pressupost.  

Atès que s’han produït els canvis abans esmentats ara es proposa al Consell de 

Govern un canvi entre partides pressupostàries per a dur a terme finalment 

aquest projecte. 

El projecte està impulsat per la Secretaria d’Universitats i Recerca. S’havia 

proposat al Consorci participar en un projecte amb la Fundació Centre 

d’Innovació i Tecnologia de la UPC (CIT UPC), a través del HUB Carnet. En aquell 

moment, com s’ha explicat, no es disposava de recursos atès que encara es 

pensaven dur a terme les activitats comentades. Tanmatix en la situació actual 

s’ha tornat a considerar la participació en el projecte, atès que té com a font 

l’estudi sobre competències i necessitats formatives del sector de l’automoció a 

Catalunya.  

Les parts implicades en el projecte han considerat que l’estudi quadrava 

perfectament amb l’objectiu del projecte, que és el de dissenyar les 

competències dels perfils professionals corresponents als nivells d’educació 

superior, nivells 4 i 5.  

El que es proposa al Consell de Govern és la participació del Consorci en el 

projecte amb 50.000 euros de pressupost d’aquest any, a través d’un canvi de 

partides. Aquesta col·laboració s’instrumentalitzaria mitjançant un conveni a 

tres bandes entre la Secretaria d’Universitats i Recerca, el Consorci i la Fundació 

CIT UPC. El projecte abastaria els anys 2020-2021.  

Carnet és un hub del sector de l’automoció i la mobilitat, que té entre els seus 

socis al CIAC i a altres empreses de prestigi. Per la seva estructura de 

partenariat té també un bon coneixement del món econòmic i industrial al 

voltant d’aquest sector a nivell local i internacional, i molt especialment de 

l’entorn europeu del sector, com són els països del nord i centre d’Europa.  Per 

la seva banda la Secretaria d’Universitats aporta el seu coneixement tant en 

termes d’ensenyament superior com de recerca.  

Per a dur a terme aquesta acció serà necessari fer una transferència de crèdit 

entre els capítols 1 i 2 del pressupost del Consorci, al capítol 4, atès que es 

tracta d’una subvenció. S’ha fet la consulta prèvia a la Intervenció General que 

s’ha pronunciat favorablement i per tant es sotmet aquest tema a l’aprovació  

del Consell de Govern.  
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Com a consideració última la directora exposa que és una bona oportunitat 

participar en el projecte atès que d’alguna manera s’origina en la detecció feta 

per l’estudi sobre competències i necessitats formatives del sector de 

l’automoció a Catalunya, que està resultant de força interès pel sector com es 

veurà en el següent punt. 

El Sr. Mohedano demana si hi ha alguna pregunta sobre aquest tema. 

Es dona per ratificat el pressupost del Consorci per a l’any 2020 i s’aprova la 

transferència de crèdit entre els capítols del pressupost del Consorci. 

4. El Sr. Mohedano passa al punt 4 de l’ordre del dia sobre l’afectació de 

romanents del Consorci. Dona la paraula a la Directora per a que informi sobre 

aquest punt.  

La Sra. Casanovas comenta que aquest punt està relacionat amb el punt del 

tancament de comptes tal i com s’havia informat prèviament i sobre els 

romanents de 157.664 euros, provinents, com ha explicat abans, de romanents 

acumulats des de l’any 2016, els quals al superar l’any 2019 els 100.000 euros, 

la Intervenció General ha demanat el posicionament del Consorci sobre aquests 

romanents. 

La proposta que es farà s’ha reflexionat tant amb la HC Chacón, amb el HC 

Tremosa, els respectius secretaris generals i la Directora Villarroya en un 

moment en el qual el sector de l’automoció ha patit una crisi important i també 

d’alguna manera està lluitant per redefinir el seu futur. 

Es parteix de que la crisi del sector de l’automoció s’ha aguditzat a partir de 

l’aturada productiva del nostre país. Més que mai aquest sector pel que 

representa sobre el PIB català necessitarà el recolzament i l’ajuda de 

l’administració i que s’ha d’assumir des de tots els àmbits, des del més modest 

com pot ser el Consorci, com de més importants com pot ser la Direcció 

General d’Indústria a la que està adscrit aquest organisme. La seva recuperació 

econòmica es fonamental pel seu efecte tractor sobre altres activitats 

industrials i de la logística del país. 

En la Comissió Executiva Permanent del Consell Català de l’Empresa celebrada 

el passat 10 de setembre, es va acordar l’elaboració d’un Programa de xoc per a 

la reactivació de l’activitat industrial en el marc del Pacte Nacional per a la 

Indústria (PNI) que hauria d’entrar en vigor a principis de l’any 2021. Aquest 

programa constarà de dos blocs, uns dels quals estarà format per mesures per a 

l’impuls del sector de la mobilitat i l’automoció. La Directora demana que la Sra. 
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Villarroya com a Directora General d’Indústria, pugui donar després més 

informació al respecte. 

Per tot l’exposat es proposa destinar una part dels romanents no afectats 

corresponents a l’exercici 2019 a desenvolupar, de manera excepcional, accions 

del Programa de xoc per a la reactivació de l’activitat industrial per a l’impuls 

del sector de la mobilitat i l’automoció mitjançant dos convenis: un conveni 

entre el Consorci de Formació Professional d’Automoció i el Clúster de la 

Indústria de l’Automoció per un import de 70.000 euros i un altre entre el 

Consorci de Formació Professional d’Automoció, el Clúster de la Indústria de 

l’Automoció i EURECAT per un import de 87.660,05 euros. 

L’objecte del primer conveni entre el Consorci i el CIAC es centra en la 

ampliació i transformació de l’actual Plataforma de Talent que gestiona el CIAC 

i que actualment està dirigida a estudiants de graus universitaris d’automoció. 

A través d’aquesta plataforma les empreses plantegen reptes als estudiants, 

que aquests resolen i a través d’aquesta metodologia es capta el talent i es 

capten les interrelacions entre les empreses i els estudiants.  

Es tracta d’una plataforma força potent i interessant i quan va ser presentada 

pel CIAC, des del Consorci es va proposar que seria força interessant poder 

encabir dins la Plataforma a les persones que estudien formació professional i 

formacions professionalitzadores. 

Amb la disponibilitat dels romanents es presenta al Consorci l’oportunitat de 

participar en aquest projecte i per tant la proposta que es presenta al Consell 

de Govern és la de participar-hi amb l’objectiu d’ampliar els continguts i el 

públic objectiu al que va dirigit la plataforma. La gestió la portarà el CIAC i el 

Consorci realitzarà la supervisió. 

L’objecte del segon conveni proposat entre el Consorci, el CIAC i EURECAT és 

endegar un projecte pilot per poder comprovar l’adequació dels itineraris de 

nous perfils professionals detectats en l’estudi dut a terme per al Consorci, en 

relació a la transformació i adaptació del capital humà del sector de 

l’automoció, l’objectiu del qual seria acompanyar a una sèrie d’empreses i als 

seus treballadors en el seu procés d’adaptació i transformació digital. 

Aquest projecte com ha comentat la directora, te com origen l’estudi  de perfils 

professionals sobre les necessitats formatives del sector de l’automoció entorn 

a la indústria 4.0. A partir d’aquest, el Consorci ha dut a terme la detecció de 

nous perfils professionals en el sector i el que és vol és testar si realment 
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aquests perfils tenen una adaptació real per poder desenvolupar i generalitzar 

posteriorment, a càrrec dels organismes competents, aquesta formació. 

Per fer front al nou paradigma de la Indústria 4.0, és necessari l’adaptació de 

les persones treballadores a aquest nou escenari de digitalització de la 

indústria. Algunes de les grans empreses ja ho estan fent i creu que 

conjuntament amb el CIAC, és pot ajudar, com a projecte pilot, i de manera 

experimental, a  aquelles empreses que per elles mateixes no hi poden tenir 

accés, ajudar amb els canvis de rols, de tasques, nous models de treball, noves 

estructures organitzatives, etc.  

És per això que l’estudi entrava en el detall de cadascun d’aquests vectors, 

analitzant quines tecnologies i metodologies hi són claus, i quins possibles 

itineraris es podrien dur a terme per obtenir aquests nous perfils professionals 

en el sector. 

Per tot l’exposat considera necessari endegar aquest projecte pilot per poder 

comprovar l’adequació d’aquests itineraris a la realitat del sector de 

l’automoció, a través d’EURECAT, degut al grau d’especialització provada en el 

sector de l’automoció, que realitzaria el disseny i l’execució del projecte en una 

mostra de persones treballadores de diferents empreses sòcies del CIAC, que 

farà les tasques de difusió, selecció de les empreses i les persones que 

participaran en el projecte pilot i realitzarà també la coordinació. El Consorci 

farà la posterior avaluació i el seguiment i posarà el resultat d’aquest projecte a 

disposició de les organitzacions corresponents pel disseny dels itineraris 

formatius corresponents. 

Com s’ha comentat és compte amb el Vist-i-plau inicial del Departament 

d’Empresa i Coneixement i de la Intervenció General. 

La incorporació d’aquests romanents al pressupost del Consorci requerirà un 

Acord de Govern abans de 31/12/2020, tal i com determina l'article 14.4 de la 

Llei 4/2020, del 29 d'abril, de pressupostos de la Generalitat de Catalunya per al 

2020. 

De manera prèvia ho ha d’aprovar aquest Consell de Govern i un cop aprovat 

l’Acord de Govern es procedirà a la preparació i signatura dels convenis.  

La Directora comenta que és una situació extraordinària per aquest Consorci, 

atès que és el primer cop que es produeix. Recorda que el Consorci ha tingut 

una participació activa en el Pla de Xoc i té encomanades algunes de les seves 
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actuacions i per això considera que és el millor destí que se li pot donar a 

aquests romanents. 

La directora del Consorci demana que la Directora General d’Indústria exposi el 

Pla de Suport a la Indústria de l’automoció i les accions que tenen relació amb 

el Consorci.  

La Sra. Villarroya fa una breu explicació sobre el Pla de Suport i comenta que 

les actuacions proposades pel Consorci son força encertades i complementen 

tota la part de formació a la que també ha contribuït el Servei d’Ocupació de 

Catalunya (SOC). 

Considera que les actuacions proposades pel Consorci s’adapten totalment a 

les seves funcions i que donen resposta a les dificultats que actualment te el 

sector.  

En relació al Pla de Suport destaca que hi ha 48 mesures i que un dels grans 

reptes és com les empreses del sector s’adapten a la nova mobilitat. En aquest 

sentit destaca que s’ha treballat amb el CIAC la possibilitat de poder sol·licitar al 

Ministeri d’Indústria un projecte tractor que ajudi a tota la cadena de valor del 

sector de l’automoció cap a la transformació a la nova mobilitat, tant en el que 

és la electromobilitat com en el vehicle autònom i connectat.  

En aquest sentit destaca també la disponibilitat de una dotació pressupostària 

extraordinària per ajudar a les empreses a fer aquesta reconversió, a cercar 

noves oportunitats de negoci en la electromobilitat i en la conducció autònoma 

i connectada. 

Explica que ja s’han fet públics dos projectes tractors, un a càrrec de SEAT, que 

ja ha anunciat el desenvolupament del cotxe elèctric i que actuarà com a 

tractor per a tota la cadena de valor, especialment en el sentit que les 

empreses del sector ubicades a Catalunya puguin ser aquests proveïdors i per 

tant potenciar la relocalització d’aquesta cadena de valor i es pugui tenir tota a 

Catalunya. 

Considera que els projectes que planteja el Consorci encaixen molt bé amb els 

objectius del Pla de Suport ja que és molt important que les empreses disposin 

del personal adequadament qualificat per poder fer aquesta transformació. 

En relació al Projecte de la Plataforma de Talent, comenta que ja va donar el 

seu parer al CIAC i considera que és una molt bona forma de captar el talent de 
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les persones joves atès que es tracta d’un col·lectiu que funciona molt bé per 

reptes. 

Sobre el segon projecte considera que té un gran encaix també en el Pla de 

Suport.  

Exposa que el que més preocupava sobre l’execució dels projectes eren els 

aspectes administratius, però al haver fet les consultes corresponents i tenir el 

vist i plau corresponent de la Intervenció considera que no hi ha cap 

impediment per dur-los a terme. 

El Sr. Vall pren la paraula i dona les gràcies a la Directora per tota l’exposició. 

Declara que el CIAC està molt satisfet de participar en aquest Pla de Suport per 

ajudar a les empreses a realitzar aquesta transformació de manera ràpida i 

gràcies al conveni de col·laboració que es signarà amb el Consorci, el Clúster 

rebrà una ajuda important per transformar i millorar l’actual Plataforma de 

Talent. També considera molt interessant el conveni amb EURECAT, soci del 

CIAC ja que la transformació del sector i de les seves empreses no pot ser 

possible sense la transformació de les persones que hi treballen.  

Està totalment d’acord en que els projectes estan alineats amb l’objectiu 

principal del CIAC, que és augmentar la competitivitat de les empreses 

catalanes del sector i això no es pot fer sense millorar la formació de les 

persones. Amb aquestes projectes, per tant, es poden afegir persones joves 

que vulguin sumar i s’ha afegeix també oportunitat a les persones que s’han de 

readaptar a aquesta transformació. Finalitza la seva intervenció constatant la 

línia de col·laboració i entesa que sempre es dona entre el CIAC i el Consorci. 

El Sr. Mohedano demana si hi ha alguna intervenció sobre aquest tema.  

Es dona per aprovat pel Consell de Govern el punt de l’ordre del dia sobre la 

incorporació de romanents i els projectes de col·laboració. 

Abans de passar al següent punt de l’ordre del dia el President dona la paraula 

al Secretari que informa sobre un tema administratiu. 

El Sr. Ramos ratifica que efectivament es tracta simplement d’un tema 

administratiu sobre el que la Intervenció ha demanat que sigui aprovat pel 

Consell de Govern. 
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Es tracta de les dietes que per quilometratge pot generar la directora. Son 

quantitats petites que no superen a l’any els 400 euros. Al no disposar el 

Consorci de caixa, aquestes quantitats es realitzen per transferència bancària.  

Es proposa al Consell de Govern que sigui el Secretari qui quedi delegat per 

donar el vist i plau a aquestes dietes i realitzar les transferències corresponents. 

El Sr. Mohedano pregunta si hi ha alguna intervenció al respecte. 

Es dona per aprovada la delegació del secretari. 

5. El Sr. Mohedano passa al cinquè punt de l’ordre del dia sobre precs i 

preguntes. 

El Sr. Fonollosa pregunta quina és la situació actual de la licitació del Centre de 

Formació Professional de l’Automoció (CFPA)  

Considera que fa sis anys que es va inaugurar el centre, no s’ha licitat encara i 

comenta que aquesta situació anòmala sembla haver-se normalitzat. Indica que 

per part de l’Ajuntament de Martorell, aquesta situació no es considera 

normalitzada i demana als representants de la Generalitat que informin de com 

es troba la situació per a que el CFPA acabi sent un centre per al sector de 

l’automoció. 

La Sra. Villarroya comenta que potser és un tema sobre el que podria informar 

la directora del SOC atès que es troba present a la reunió. 

La Sra. Rectoret informa que ella va ocupar el càrrec a finals de febrer. En 

aquell moment havia quedat deserta la licitació de l’any 2019 i el HC El-

Homrami i la HC Chacón havien encarregat als directors generals que es 

conformés un grup de treball conjunt entre les conselleries de Treball, Afers 

Socials i Famílies, Empresa i Coneixement, Vicepresidència i Economia,  

Educació i el Consorci de Formació Professional d’Automoció, en el qual es 

pacten unes noves condicions de licitació que inclou una consulta prèvia al 

mercat.  

Aquesta consulta ha estat el tema en el que ha estat treballant el grup 

esmentat, evidentment amb les dificultats sobrevingudes per la pandèmia; 

tanmateix aquesta la consulta ja està a punt de ser coneguda pels possibles 

licitadors als que se’ls convidarà a participar-hi i amb els resultats obtinguts es 

tancaran les condicions del plec de licitació ajustant-lo a les necessitats del 
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sector. Així mateix, clarifica que en relació al CFPA només s’ha publicat i 

gestionat una licitació. 

Considera que, tenint en compte les circumstàncies s’ha treballat en temps 

record, aprofita per comentar que tant les persones designades per la Direcció 

General d’Indústria com les designades pel Consorci han participat molt 

activament i opina que fruit d’aquest treball sortirà una licitació viable ja que 

en la primera al no contrastar-se amb els possibles licitadors no s’ajustava a 

que tingués interès per ser licitat. 

El Sr. Fonollosa demana que quan s’arribi a la redacció dels plecs, el CIAC com a 

representant del sector pugui veure’ls per pronunciar-se sobre la seva 

adequació a les necessitats del sector. Comenta que si el CIAC no valida el plec 

tornarà a ser inviable.  

La Sra. Rectoret informa que els membres del CIAC ja han participat en la 

redacció de les preguntes de la consulta la mercat a través de la metodologia 

del Disseny_Thinking que s’ha emprat per treballar-les. Per altra banda 

comenta que no creu possible que uns plecs públics puguin ser validats per una 

entitat, tanmateix considera que el CIAC, a través de la seva participació en la 

consulta al mercat, està en la cadena de decisió. 

El Sr. Fonollosa indica que normalment molts plecs de licitació son contrastats 

per un sector determinat sempre abans de l’aprovació dels plecs, és a partir 

d’aquest moment quan el sector ja no pot intervenir. 

S’entra en un petit debat en el que ambdós membres mantenen les seves 

posicions. 

El Sr. Vall comenta que el CIAC ha estat molt darrera d’aquest tema i que el seu 

objectiu és que el CFPA es posi finalment en funcionament atès que la 

necessitat del sector de comptar amb el centre és cada cop més urgent, les 

empreses no poden esperar hi estan formant a la seva gent amb els mitjans 

que tenen, les empreses grans com SEAT les estan formant inclús fora de 

Catalunya, a Alemanya.  

Pensa que pot arribar el moment en que es pugui arribar a una licitació viable 

però ja sigui tard per les empreses. Considera que s’han perdut aquests 6 anys, 

ja que s’han produït molts canvis en el sector i en els propers 5 anys els canvis 

encara seran molt més grans. Recolza al Sr. Fonollosa en el fet que el de que el 

CIAC pugui validar els plecs de licitació atès que el Clúster de la Indústria de 

l’Automoció de Catalunya es va crear precisament per fer realitat el Centre de 
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Formació Professional de l’Automoció sent una de les seves funcions 

determinar la formació que s’havia de realitzar en el centre segons les 

necessitats del sector. Davant dels canvis que s’han produït durant aquests 6 

anys comença a tenir dubtes de si el CFPA serà el centre del sector i si el Clúster 

tindrà el paper rellevant que li pertoca. Ofereix el CIAC per col·laborar en tot 

allò que faci falta, però demana que el centre es posi amb marxa amb les 

funcions per els quals es va crear. 

La Sra. Rectoret manifesta que farà la consulta, però manté que els plecs de 

licitació no es poden fer públics abans de la seva publicació. En tot cas 

s’escoltarà prèviament a totes les part implicades.  

El Sr. Fonollosa manté el fet de que els plecs els pot veure qualsevol abans de 

que es publiquin. Així mateix manté que el CFPA no és un centre ordinari de 

formació sinó que respon a un model de centre sectorial portat pel mateix 

sector i que ha de permetre una formació molt específica per als treballadors 

del sector. Considera que aquesta finalitat s’ha desvirtuat.  

Fa referència a la reunió del 3 d’octubre de Presidència, els acords de la qual 

considera que no s’han dut a terme. Així mateix manifesta que si SEAT 

finalment fa un centre propi al costat de la seva factoria de Martorell això pot 

ser un greu perjudici pel CFPA. 

El Sr. Garcia, intervé comentant que el CIAC no s’ha de contemplar com un 

possible licitador ja que no és la seva finalitat. Així mateix considera que és el 

sector el que ha de decidir sobre el centre. En relació a la nova licitació creu 

que si el Clúster no la veu clara potser que el sector no hi estigui interessat i es 

pugui tornar a declara deserta. 

S’entra en un debat en el que els membres que han intervingut en el punt de 

l’ordre del dia mantenen les seves posicions. 

El Sr. Vall agraeix la feina feta pel Consorci ja que s’ha treballat molt en un any 

difícil. També fa referència a la feina que s’està fent amb el SOC en un altre 

àmbit. I espera que el tema del CFPA es pugui resoldre el més aviat possible. 

Clou la sessió el president del Consorci, s’acomiada de tots els presents i 

s’aixeca la sessió a les 11:20 hores. 
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Amb el vistiplau  
Secretari       President del Consorci 
  
 
 
 
Robert Ramos Sempere     Fabian Mohedano i Morales 
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